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Pia Lindgren

Fra: TMFKP Sekretariat
Emne: 2020-0153041 VS: POLITIKERSPØRGSMÅL:VS: Manglende renholdelse på Islands Brygge

Fra: TMFKP BD Rådhuspost  
Sendt: 8. juli 2020 13:56 
Til: Jakob Næsager (Borgerrepræsentationen)  
Emne: 2020‐0153041 VS: POLITIKERSPØRGSMÅL:VS: Manglende renholdelse på Islands Brygge 
 
Kære Jakob Næsager 
 
Tak for din henvendelse fra den 28. juni 2020 til teknik‐ og miljøborgmester Ninna Hedeager Olsen om affald på Islands Brygge. I 
borgmesterens ferie får du svar fra mig, fordi din henvendelse hører under mit ansvarsområde i forvaltningen. 
 
Forvaltningen renholder den kommunale del af Havneparken, som strækker sig fra legepladsen og hen til Langebro, hver dag 
alle ugens dage. I sommerhalvåret er der opstillet 26 stk. 660 liter røde affaldscontainere. Forvaltningen vurderer løbende 
behovet for affaldscontainere, og hvis det skønnes nødvendigt kan antallet af affaldscontainere øges til 36 stk. 
Affaldscontainerne tømmes som udgangspunkt en gang om dagen alle ugens dage. På dage med godt vejr og mange besøgende 
bliver affaldscontainerne tømt to gange om dagen alle ugens dage. Forvaltningen udskiftede på et tidspunkt de sorte 
affaldscontainere til de nuværende røde for at gøre dem mere synlige.  
 
Den resterende del af Havneparken hen til Bryggebroen er privat areal, hvorfor forvaltningen ikke renholder her, da 
forvaltningen som altovervejende regel ikke kan udføre driftsopgaver på private arealer. På grund af den særlige covid19‐
situation, som blandt andet betyder en væsentlig øget brug af byens offentlige rum og deraf afledte konsekvenser som fx et 
betydeligt større affaldspres, har forvaltningen kontaktet grundejerforeningen og tilbudt hjælp i en begrænset periode, som 
løber til og med august 2020. Forvaltningen kan primært bistå med opstilling og tømning af ekstra affaldscontainere. Hvis 
grundejerforeningen giver udtryk for yderligere behov, vil forvaltningen med afsæt i de særlige forhold undersøge, om det vil 
være muligt at bidrage med yderligere bistand i en begrænset periode.   
 
Jeg håber, at du hermed har fået svar på dine spørgsmål. 
 
Med venlig hilsen 
 
Nikolaj Hvingtoft Hansen 
Vicedirektør 
_______________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Parker, Kirkegårde og Renhold 


